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ZÁPIS 

z jednání Finančního výboru zastupitelstva města č. 1/2023  

v mandátním období 2022-2026, 

které se uskutečnilo  

ve čtvrtek 23. 2. 2022 od 17:00 hodin  

v Multifunkčním centru Heřmanův Městec 

 
Přítomni (7): Ondřej Dostál – předseda FV, Ing. Zbyněk Čermák, Ing. Ondřej Běloušek, Josef Kozel, 

Ing. Zdeňka Sedláčková, Mgr. Lenka Šporková, Tereza Kocourková 

Omluveni (2): Bc. Kateřina Marková, Ing. Kateřina Nechvílová 

Hosté (1): Zuzana Dvořáková, místostarostka Města Heřmanův Městec 

 

 
1. Zahájení – seznámení se s rozpočtovým opatřením Zastupitelstva města, 

čerpáním rozpočtu k 31.12.2022 

Rozpočtové opatření Zastupitelstva města: 

Předseda přivítal přítomné členy a paní místostarostku a omluvil nepřítomné.  

První dotaz směřoval k rozpočtovému opatření – vratka NIP za energie ZŠ a SPOKUL. Paní 

místostarostka vysvětlila, že vyúčtování dosud podaly pouze 2 organizace, které jsou zde 

vyjmenované, proto jsou také součástí RO. 

Autobusový terminál – jsou již dány zálohy na energie, proto dle sdělení paní místostarostky 

provedeno nastavení rozpočtu na provoz. Na dotaz, zda město jedná s dopravci ohledně 

poplatků za vjezd, paní místostarostka sdělila, že ano s dovětkem, že by mělo být řešeno příštím 

rozpočtovým opatřením. Byla vysvětlena částka, o kterou se navyšuje rozpočet 2023 na 

dostavbu terminálu, kdy se počítá s navýšením celkové částky o cca 1 milion Kč oproti původní 

smlouvě.  

Řešilo se veřejné WC – bezobslužný provoz, náklady na projekt a výstavbu. V současné době 

nejsou přesně spočítané náklady na provoz – energie, úklid, kontrola, spotřební materiál ani 

možné zisky. Paní místostarostka slíbila, že tyto údaje budou FV předloženy. 

Výdaj na vozidlo pro pečovatelskou službu – je tam výdaj bez příjmu. Je požádáno o dotaci, 

řeší se výjimkou a bude nejspíš součástí příštího rozpočtového opatření, pokud bude dotace 

městu přiznána. 

Finanční výbor konstatoval, že považuje správné, že se některé položky přesunuly z běžných 

výdajů do kapitálových. Požadoval to již v základním nastavení rozpočtu v prosinci. Paní 

místostarostka potvrdila, že takto bude postupováno u všech akcí, které budou v tomto roce 

realizovány a které budou výhradně investiční. 

Čerpání rozpočtu 2022: 

Členové FV vznesli dotazy na výrazný propad VH v objemu 7 000% a hodnotě 1,7 mil Kč.  Kdo 

odsouhlasil takové výdaje, čím jsou podloženy? RM dle usnesení o VH nejednala.  
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Dále pak položky z běžného rozpočtu, jako Opravy a údržba bytového fondu o cca 30% 

(400 000,- Kč) vyšší. Opět vznesen stejný dotaz. Takovéto nesrovnalosti nalezeny ve více 

případech (položky s čerpáním nad 100% plánovaných výdajů).  

Dle názoru členů FV není tento stav správný, před koncem roku měla být připravena změna, 

rozpočtové opatření – s ohledem právě na tyto položky a musí být zjištěno, kdo dal k výdajům 

nad limit schváleného rozpočtu souhlas. FV považuje za nepřípustné, aby bez rozhodnutí 

samosprávy byla výdajová část rozpočtu přečerpána. 

Paní místostarostkou bylo slíbeno zaslání vysvětlení u propadu VH a u enormně navýšených 

položek členům FV s genezí, kdo a jak nad rozpočtované částky výdaj povolil. 

V další debatě byl vznesen dotaz na navýšení ceny za zpracování odpadu. Dle výsledků 

hospodaření za rok 2022 došlo za druhé pololetí, kdy je v platnosti nová smlouva, o navýšení 

cca 800 000,- Kč. Pro rok 2023 je počítáno s navýšením o 5 mil. Kč, což percentuálně 

neodpovídá. Sděleno, že došlo k enormnímu nárustu SKO, jež způsobil navýšení ceny 

skládkovného pro nadlimitní množství odpadu (cca o 50 kg na obyvatele). Konstatováno, že je 

nutné se zaměřit na kontrolu svozu odpadů od domácností a ukládání do sběrného dvora, protože 

takovéto skokové navýšení se zdá být neopodstatněné. Rovněž v tomto případě paní 

místostarostka přislíbila zaslat FV podklady s vysvětlením. 

Po této části se paní místostarostka omluvila, protože u dalšího jednání není nutná její přítomnost. 

Předseda výboru poděkoval za čas strávený nad dotazy členů a za spolupráci. 

Usnesení: FV vzal rozpočtové opatření č. 1/2023 na vědomí. 

 

2. Rozdělení kontrol dle plánu práce 2023 
Členové FV se shodli na postupu, kdy vedoucí FO MěÚ Heřmanův Městec Ing. Vítek bude 

předsedou výboru požádán o zpracování a předložení podkladů vyúčtování dotací a grantů roku 

2022 do konce března. Poté dojde ke svolání jednání FV, na které bude dohodnut plán kontrol 

jednotlivých příjemců.  

 

3. Diskuse, různé 
Předseda výboru poděkoval přítomným za účast a živou konstruktivní debatu 

nad projednávanými tématy. 

4. Závěr 

Termín dalšího jednání nebyl stanoven - bude svoláno dle dodaných materiálů od Ing. Vítka. 

Zasedání FV bylo ukončeno v 18.15 hod. 

  

     

Ondřej Dostál, v. r. 
předseda výboru 
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